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Skolebestyrelsesreferat 

Tirsdag den 19. marts 2024  
Afbud fra: Ditte Kjeldgaard Jakobsen 
Tilstede var: Maria Farrel Larsen, Helle Møller Rasmussen, Susanne Bendt Kongsbach, Martin Warni 

Ellmann, Christina Thostrup Nielsen, Aicha Izabella Nielsen, Berit Haastrup Pedersen, Jacob Thorsted, 
Thomas Wulff, Lone Maul, Morten de Voss og elevrepræsentanter Laurits Bjerre Steengaard, Camilla 

Edling.  

 

 Besøg fra Skole og Samfund, ved Bo Christiansen 

Det er vigtigt, at man ved, hvad man kan i en skolebestyrelse, og hvor det alt sammen 
står i Folkeskoleloven (§44). Skolebestyrelsen er et dialogforum for ALLE skolens parter, 
der fordrer at alle skolebestyrelsens medlemmer aktivt deltager i processerne. 
Bestyrelsens arbejder består i at: 
Fastsætte: Principper, ordensregler og værdiregelsæt, herunder en 
Antimobbestrategi. 
Udtale: Ansættelser, læseplaner, alle forhold vedr. skolen samt kvalitetsrapport, forsøgs- 

og udviklingsarbejde. 
Godkende: Skolelederens fremlægger kommende års skemaer til udtalelse, Skolens 
budget, undervisningsmidler og kulturcenteraktiviteter. 
Fører tilsyn: Med alle dele af skolens virksomhed, dog undtaget personale- og elevsager. 
Aflægge årsberetning. 

• Et princip er mere en gråzone, hvor der er handlemulighed. 

• En politik er en fast regel, der skal følges. 
• Retningslinjer er lavet i fællesskab i MED-udvalget. 

Principperne og politikker vil fremover komme på hjemmesiden. 
Oplægget blev taget til efterretning. 

2024-001 

 
Valg af ordstyrer og valg af to observanter 

Laurits, Christina og Thomas. 

2024-002 

 

• Meddelelser fra,  

• Formanden, Dialogmøde i april, der skal tales om fysiske rammer og læring og 
trivsel, Skolebestyrelsesvalg og valgmøde den 2. april kl. 16.00 – 17.00. Sammen 

om skolen har lavet en vision, som formanden er bekymret over især at eleverne 
på vores skole altid skal visiteres efter både Folkeskoleloven og Serviceloven 
fremover. B&U har taget det til efterretning. B&F er man i gang med et større 
fraværsprojekt PIFT på skolerne. 

 
• Skoleledelsen 
• Sygefraværet blandt personalet i februar måned var samlet på 4,5 %, hvilket ser 

fornuftigt ud. 

• Inklusionscentrene modtager støtte fra kompetencecentret, og vi har opgaver på 
mange skoler. Opgaven vokser med tiden og flere bliver inddraget. Ofte er det 
udadreagerende elever der er brug for hjælp til. Medarbejderne udtrykker 
bekymring over, når lederne sparrer eller holder kurser og er væk fra Kathøj 
Svallerup skole. 

• Arbejdet på en specialskole med behandling er ret modsætningsfyldt, hvor der 

skal findes løsninger på diverse problematikker. Vi skal sikre, at den enkelte 
medarbejder i fællesskaberne oplever sig kompetent til at løse de forskellige 
situationer og inddrage ledelsen, når det er nødvendigt.Selvom de ældre elever 
sjældent udgør direkte trusler mod personalet, kan en gruppe elever på Kathøj 
virke intimiderende i deres adfærd og sprog. 
Det bemærkes, at der er flere af sådanne hændelser på afdeling Svallerup, men 
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det bliver naturligvis mere alvorligt, når eleverne er større. 
• I Medarbejderhåndbogen er der klare principper for, hvordan vi håndterer vold og 

trusler. Det er dog vigtigt at skelne mellem vold og trusler og så førhændelser.  
Ni ud af ti konflikter starter i sproget, og på afdeling Svallerup arbejder man med 
et konstruktivt skolesprog. 

• Den 1. januar 2024 trådte en ny lov i kraft - lov om behandlings- og 
specialundervisningstilbud til børn og unge. Loven gælder for behandlings- og 

specialundervisningstilbud. Fra 1. august 2024 skal der foreligge en kvalitetsaftale 
mellem skolen + STU og kommunalbestyrelsen, en aftale, der beskriver tilbuddets 
kvalitetskriterier og som en ekstern myndighed vil føre tilsyn med. Det vil være 
en ekstra tilsynsenhed udover skolebestyrelsen.  

 

2024-003 

 

Pausen 

2024-004 
 

Drøftelse af undervisningsmidler i faget dansk, ved Helle 
Helle præsenterede forskellige materialer i udskolingen. Det er altid med udgangspunkt i 
at eleverne skal nå et pensum, så de kan gå op til folkeskolens prøver til sommer. 
 

I dansk i 7.-8. klasse på Kathøj, arbejdes der bl.a. med følgende. 
•Lytteratur – Dagens ord – Vi taler om forskellige ordsprog  
•Vi arbejder med kontekstbaseret staveundervisning.  
•Frilæsning, læseforståelse –  
•Spiller vendespil med de 120 hyppigste ord eller rimord  
•Skriveøvelser,  
•VAKS-forløb  

•Diverse brainbreaks  
•AppWritertræning Text-analyzer. 
•Vendespil eller vildkatten,  
•Litteraturarbejde – vi læser diverse tekster og snakker lidt om dem    
Læsevejledning  
Elever der er særligt udfordret på læsning eller stavning testes med bl.a.:  

- Elbros ordlister  
- Find det der lyder som et ord  
- Testbatteriet  
- Staveprøver og i sidste ende tages naturligvis den Nationale Ordblindetest, hvis det 
vurderes nødvendigt. 
 
AI vil fremover få en større plads, så eleverne skal også lære at bruge det. 

 

2024-005 
 

Elevrådets punkter 
Laurits orienterede om Nationalt fælles elevrådsmøde i Middelfart. Der blev arbejdet med 
retningslinjer for fælleselevrådet. På fredag skal der tales om et nyt trivselsTopmøde, 
hvor der er mere forberedelsesfest. Skolefest på Kathøj har et royalt tema. 
 

Camilla fortalte, at de holder stor Gallafest på torsdag. De har lavet et stort fælles og flot  
projekt, hvor de skulle lave en zoologisk have, hvor alle fik særlig mad. 
I morgen kommer der besøg for Autismeforeningen.  
Roadieholdet gør en stor indsats ved arrangementer på Svallerup skole. 

2024-006 

 

Kommunalbestyrelsens beslutning om at flytte afdeling Kathøj til 

Hvidebækskolen 
Der blev orienteret om at kommissoriets rammer er Kathøjs flytning til Hvidebæk indenfor 
de den fastsatte budgetramme og med udgangspunkt i det nuværende elevgrundlag og 
uafhængigt af andre handleplaner. Det står ved magt ind til en kommunalbestyrelse 
eventuel træffer en anden beslutning. 
Der er styregruppemøde torsdag den 21. marts, hvor der skal tages stilling til, om vi er 
ved at være i mål. Det bemærkes, at vi allerede der har skåret ned på de nødvendige 

kvadratmeter, så oplevelsen er, at vi allerede er presset. Alle føler, at det er et limbo vi 
befinder os i, da intet er afgjort endnu. Det nuværende forslag er dog brugbart. 
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Der orienteres kort om, at Raklev skole lukker i 2025, og formanden for vores 
skolebestyrelse har udtalt til Nordvestnyt, at det kunne være interessant at se på Raklev 
skole, fordi vi så vil ligge helt for os selv, og det vil være at foretrække. 
Hvidebækskolens bestyrelse har skrevet et brev til kommunalbestyrelsen, hvor de 
beskriver deres bekymring for de begrænsninger det medfører, når Kathøj rykker ud på 
matriklen. 
 

2024-007 
 

Eksterne opslag.  
AULA bruges hovedsageligt til at kommunikere inden for skolen mellem forældre, elever 
og personale. Det betyder, at al information bør omhandle skolens og uddannelsens 
verden. For at undgå at overvælde brugerne, bør anden slags information deles via andre 
platforme. 
Det skal være viden om eller noget for børn og unge med særlige behov? 

Skal skolen lave en Facebookside? 

Der var ikke enighed om punktet, så det udsættes til næste gang. 
 

2024-008 
 

Svar på udkast om STU 
”Der arbejdes med at etablerer én samlet niveau 2- ledelse (subsidiært niveau 3-ledelse) 

af skolerne.  
Det er hensigtsmæssigt at involvere bestyrelser og MED på STU Kathøj og på CSU 
Kalundborg tidligt i processen.  

Involveringen består i at uddybe og få kvalificeret potentialet ved at etablere én samlet 
ledelse af STU-området. 

Hensigten med etablering af én ledelse er bl.a. at styrke STU- tilbuddet både fagligt- og 
ledelsesmæssigt.” 

Bestyrelsens tanker: 
Fordele 

• Åbne overfor en sammenlægning en gang i fremtiden, men det er vigtigt at det er 
en længere proces. 

• Flere fag og mere viden 
• Flere mulighed på en større arbejdsplads 

Ulemper 
• Det bliver for stort for de sarte elever eller dem der har skolevægring. 
• Bekymret hvis man kommer for langt fra byen, da man arbejder meget med at de 

skal kunne klare sig selv i mange forhold. 
• Bekymret for, at der kommer til at minde for meget om en skole. 

 
Eleverne er bekymrede for, hvis det bliver større. 
Lovgivningsmæssigt, så har alle elever ret til at vælge mellem to tilbud, og det er 
bekymrende, hvis tilbuddene lægges sammen. Det kan medføre, at man mister elever til 

omkringliggende kommuner. 
 
Det virker som en jagt på besparelser, som sandsynligvis ikke kan realiseres i 
virkeligheden. Det virker underligt, at man mener at kunne styrke tilbuddet ved at være 
en leder mindre. 
Vi synes, at det først giver mening, når der findes egnede lokale bygninger. 

 

2024-009 
 

Eventuelt 
Mødedatoer for 2023/24, 

• 14. maj (SVA). 
• Bogsystemer på Svallerup 
• Rundgang på Svallerup. 
• Se på hjemmesiden 
• Observanter: fokus på punkterne og godt styret. God stemning og relevante 

kommentarer der kvalificere debatten. Stor ros til elevrådet. Fint at arbejdet er 
strategisk fremadrettet 

 


